

# EVENT CALENDAR

SOSE 23

Summer

## April

### FINDER

THU.13  
17:00



Welcome to the IST and if you already know us: welcome back! We're very excited to get to know all of you and thus, start our semester with our tradition-worthy Finder event. Join us if you want to get to know us and fellow (international) students, play some games, have snacks and of course a lot of fun!



### FRANKFURT CITY TOUR

WED.19  
16:00



Our tour guide Leo takes you on a tour through Frankfurt to introduce you to all the most beautiful spots and the city's history.

### SCHIRN: NIKI DE SAINT PHALLE

TUE.25  
17:00



Niki de Saint Phalle (1930–2002) is one of the most famous women artists of her generation and is deemed a main representative of European Pop Art and a cocreator of the Happening. The SCHIRN is presenting the wide-ranging oeuvre of the French-American visionary in a comprehensive exhibition that, through around one hundred works, offers an overview of all of her practice's phases.

## May

### WORKSHOP

THU.04  
18:00

You're looking for a job but feel like you don't know what you're looking for and where to look? Let alone the various types of student occupation. Don't worry, we're happy to help you with that and give you an overview of all the things you need to know! Plus, we provide you with some travel inspiration for your next getaway within Germany!



### INTRO TO IMPROV

FRI.12  
16:00



Are you experiencing stage fright when presenting or speaking in front of other people? Would you like to get an insight into improvisation theater? If yes, this event is for you! Our improv instructor Andrea provides you with techniques which you will help to make yourself feel more confident in presenting and speaking situations and introduces you to the world of improv theater!

### BOAT TOUR ON THE MAIN

TUE.16  
TBA

Come along on a boat tour on the Main river to switch up your perspective on the city!



### BEACHVOLLEYBALL TOURNAMENT

THU.25  
TBA



Are you down for a little movement? Is there a better and more fun way to get some exercise in than outdoors with your friends? We don't think so! Don't worry: neither basic nor advanced volleyball skills needed ;)



### LOHRBERG

WED.31  
18:00



You might know a good amount of Frankfurt's parks and greenery already, but we bet you don't know this one yet! The Lohrberg probably is one of the most beautiful spots you'll see in Frankfurt, plus the view you get once you're uphill is amazing and nothing you should miss out on!



# June



TBA

## OUTDOOR CINEMA

A long summer night and a good film sounds like something you'd like? Then you need to come to the outdoor cinema! As the cinema's programme has not been released yet, we will keep you posted on the exact date and further details of this event.

SAT.17  
15:00

## GOETHE-TURM HIKE

Another must-see location in Frankfurt which provides you with a breathtaking panorama view over your (new) hometown! Who is ready to climb up the stairs and enjoy the view?



## WIESBADEN CITY TOUR



TBA

Join us on a city tour through the beautiful city of Wiesbaden! On top of that, we're taking you on a guided tour through the Hesse state parliament.

## ALTE OPER FRANKFURT

MON.26  
16:00

This event celebrates its debut in this semester's calendar. No question, the 1880 opera house is very beautiful from the outside and you for sure have seen it before when walking towards the city center. Have you been wondering what Frankfurt's opera house looks like on the inside, though? You can find out at this event! We have organised an exclusive tour through the Alte Oper to give you a sneak peek!



# July

THU.06  
18:00

## OUTDOOR FUN & GAMES

Join us for a fun outdoor event on Campus Westend! We have set up everything that it takes to have a really good time! That's all you need to know for now, the rest is a surprise!



FRI.14  
17:00

## INTERNATIONAL PICKNICK


The summer semester is wrapped up! To celebrate the semester closing, we have planned an international picknick and some fun activities. We're taking care of the picknick essentials, drinks and the entertainment. To make this picknick international all you need to do is bring one of your favorite dishes (could be a local specialty from your home country or simply something you like and would love to share with your friends). We're looking forward to having a picknick with you!




## SEE YOU AT THE EVENTS!



IST  
INTERNATIONALER  
STUDENTREFF

CONTACT:  [studientreff.international@uni-frankfurt.de](mailto:studientreff.international@uni-frankfurt.de) (E-mail)

 IST.GU (Instagram)

# EVENT CALENDAR

SOSE 23

Summer

## April

DO.13  
17:00



### FINDER

Wir heißen euch herzlich Willkommen beim IST und, falls ihr schon im letzten Semester dabei wart: Willkommen zurück! Wir freuen uns sehr, euch alle kennen zu lernen und wollen daher mit unserem traditionellen Finder-Event ins Semester starten! Kommt vorbei, um uns und einander kennen zu lernen, Spiele zu spielen und natürlich jede Menge Spaß zu haben!

### STADTFÜHRUNG FRANKFURT

Unser Tourguide Leo nimmt dich mit auf eine Stadtführung durch Frankfurt. Lerne die schönsten Ecken und die Geschichte der Stadt kennen!

MI.19  
16:00

### SCHIRN: NIKI DE SAINT PHALLE

Niki de Saint Phalle (1930–2002) zählt als eine der Hauptvertreterinnen der europäischen Pop-Art und Mitbegründerin des Happenings zu den bekanntesten Künstlerinnen ihrer Generation. Die SCHIRN beleuchtet die Geschichte und das vielfältige Oeuvre der französisch-amerikanischen Visionärin in einer umfassenden Ausstellung, die mit rund 100 Arbeiten einen Überblick über alle Werkphasen bietet.

DI.25  
17:00



## Mai



DO.04  
18:00

### WORKSHOP

Du bist auf der Suche nach einem Nebenjob, aber weißt nicht so richtig, wonach und wo du suchen sollst und bist überwältigt von den vielen verschiedenen Arten von Nebentätigkeiten? Keine Sorge, wir helfen dir gerne und geben dir einen Überblick über alles, was du wissen musst! Dazu gibt es noch ein bisschen Inspiration für deinen nächsten Kurztrip in Deutschland!

FR.12  
16:00



### INTRO TO IMPROV

Hast du mit Lampenfieber zu kämpfen, wenn eine Präsentation ansteht oder du vor vielen Menschen frei sprechen musst? Möchtest du Improvisationstheater ausprobieren? Dann ist dieses Event genau das Richtige für dich! Unsere Impro-Trainerin Andrea gibt dir Tipps & Techniken an die Hand, um dich in Präsentationssituationen sicherer zu fühlen und gibt dir einen Einblick in die Welt des Impro-Theaters!

DI.16  
TBA

### BOOTSRUNDFAHRT AUF DEM MAIN

Wir machen einen kleinen Perspektivwechsel und schauen uns Frankfurt vom Wasser aus an!

DO.25  
TBA



### BEACHVOLLEYBALLTURNIER

Hast du Lust auf ein bisschen Bewegung im Freien? Wir hätten da etwas für dich: Schnapp dir deine Freunde und komm zu unserem Beachvolleyball-Turnier! Keine Sorge, du musst weder die Volleyball-Basics beherrschen, noch Volleyball-Profi sein ;)

MI.31  
18:00

### LOHRBERG

Wahrscheinlich hast du mittlerweile schon einige der zahlreichen Parks in Frankfurt ausfindig gemacht, aber den Lohrberg kennst du bestimmt noch nicht, oder? Der Lohrberg ist wohl eins der schönsten Fleckchen in Frankfurt und obendrauf gibt es noch eine unschlagbare Aussicht! Wenn man erstmal oben angekommen ist ;)



# Juni



TBA

## OUTDOOR KINO

Eine lange Sommernacht draußen und ein guter Film klingt nach etwas für dich? Dann komm zum Outdoor Kino! Da das Kinoprogramm noch nicht veröffentlicht ist, halten wir dich bzgl. des genauen Datums und aller weiteren Details auf dem Laufenden.

SA.17  
15:00

## WANDERUNG ZUM GOETHE-TURM

Und hier hätten wir noch eine weitere must-see Sehenswürdigkeit für dich. Auch hier gibt es einen unglaublichen Panoramablick über die ganze Stadt zu sehen!

TBA

## WIESBADEN

Komm mit uns auf eine Tour durch die schöne Stadt Wiesbaden! Danach nehmen wir dich mit auf eine Führung durch den Hessischen Landtag.

MO.26  
16:00

## ALTE OPER FRANKFURT

Dieses Event feiert seine Premiere in unserem Kalender! Keine Frage, die im Jahr 1880 eröffnete Alte Oper ist allein von außen schon sehenswert und du hast das Opernhaus sicher schonmal auf dem Weg in die Innenstadt gesehen. Aber hast du dich schonmal gefragt, wie es wohl im Inneren der Oper aussieht? Finde es jetzt heraus! Wir haben eine exklusive Tour durch die Oper organisiert, damit ihr einen Blick hinter die Kulissen werfen könnt!

# Juli



DO.06  
18:00

## OUTDOOR EVENT SPIEL & SPASS

Mach mit bei unserem Outdoor Event am Campus Westend! Wir sorgen für alles, was man braucht um eine coole Zeit zu haben und das ist erstmal alles was du wissen musst! Der Rest bleibt eine Überraschung!

FR.14  
17:00


## INTERNATIONALES PICKNICK


Das Sommersemester ist zu Ende! Um das Semesterende mit euch zu feiern, haben wir ein internationales Picknick mit coolen Aktivitäten geplant. Wir kümmern uns um alle Picknick-Essentials, Getränke und das Programm. Alles was du tun musst, ist eins deiner Lieblingsgerichte mitzubringen (du kannst eine Spezialität aus deinem Heimatland mitbringen, oder einfach etwas, das du gerne isst und mit deinen Freunden teilen möchtest). Wir freuen uns auf das Picknick mit euch!

**WIR SEHEN UNS BEI DEN  
EVENTS!**



**IST** INTERNATIONALER  
STUDIENREFF

**KONTAKT**  [studientreff.international@uni-frankfurt.de](mailto:studientreff.international@uni-frankfurt.de) (E-mail)

 [IST.GU](https://www.instagram.com/IST.GU) (Instagram)